
 
 

OKTATÁSI, KULTURÁLIS ÉS SPORTBIZOTTSÁG 
 

2011. november 15-ei ülésének 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
 
 

•  27/2011. (XI. 15.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság az 

önkormányzat 2012. évi költségvetési koncepcióját az alábbi módosításokkal 

támogatja: 

- a kötelező feladatok (intézményfenntartás) prioritása ne sérüljön, 
- szövegszerűen a 14. oldal francia bekezdése maradjon ki, 
- a 17. oldal III. Oktatási ágazat fejezet 3. francia bekezdése ne így 

szerepeljen, 
- javasolja az önként vállalt feladatok áttekintését. 

 

•  28/2011. (XI. 15.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Hátrányos 

Helyzetű Tanulók Arany János tehetséggondozó Programjában való részvétel 

támogatásáról szóló előterjesztést elfogadásra javasolja. 

 

•  29/2011. (XI. 15.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Karacs Ferenc 

Gimnázium, Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium Házirendjének 

módosítását átruházott hatáskörben jóváhagyja. 

 

•  30/2011. (XI. 15.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság „A halmozottan 

hátrányos helyzetű gyerekek felzárkóztatását segítő, modellértékű iskolai és 

iskolához kapcsolódó innovatív programok támogatására (Iskola-háló)” című 

pályázatáról szóló előterjesztést elfogadásra javasolja, a Többcélú Intézmény 

pályázatban történő részvételét támogatja. 

 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2011. november 15-ei ülésén 
 
Helyszín: Városháza, tanácskozóterem 
 
Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Nemesné Nagy Erika igazgató, 
 Petőné Papp Margit főigazgató, 
 Tányér József igazgató, 
 Papp Lászlóné óvodavezető, 
 Nagy Sándorné irodavezető, 
 Jeney Tibor irodavezető, 
 Lengyelné Tóth Mária irodavezető, 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Köszönti a bizottsági ülés résztvevőit. Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, 
valamennyi bizottsági tag jelen van. (5 fő). 
Ismerteti a meghívó szerinti napirendeket. Van-e más javaslat a napirendi pontokhoz?  
Nincs. 
 
Zagyváné Varga Ilona a szavazás előtt szót kér. 
 
 

ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Az első napirend tárgyalása után szeretne elmenni. Óvoda-iskola pályázatot ellenőrzik, 
amin ott kell lennie. Az első napirenddel kapcsolatos észrevételeit megteszi, a többi 
tárgyalandó napirend határozati javaslatával egyetért. 
 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Tudomásul veszi a bejelentést. Kéri a bizottság tagjait, hogy a napirendről 
szavazzanak. 
 
A bizottság a meghívóban szereplő napirendet 5 igen szavazattal elfogadta. 
 
 

1. Napirend  
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Jeney Tibor irodavezető úrnak el kell mennie, ezért a koncepcióban szereplő 
fejlesztésekkel, beruházásokkal kapcsolatban, ha van kérdése valamelyik bizottsági 
tagnak, elsőként azt tegye fel. 
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ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
A Tűzoltóság elkerül az önkormányzattól állami fenntartásba. Ennek ellenére két 
fejlesztési tétel szerepel mégis a koncepcióban. 
 
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
Az épület a megyei önkormányzat tulajdona. TÁMOP pályázathoz előzőleg 9 millió 
Ft-ot adott az önkormányzat. Megállapodást kötött a megyével, a támogatás fejében 
bizonyos hányad az önkormányzaté lesz. Ezután született a döntés, hogy a 
Tűzoltóságokat államosítják. Testületi döntés kell róla, hogy a 9 millió forinttal mi 
lesz.  
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A koncepcióban felsorolásra kerültek a 2011-ről áthúzódó fejlesztési kiadások: 
- Tűzoltóság 
- Belvíz elvezetés fennmaradási engedélyes tervkészítés 
Reméli a megvalósulás nem a felsorolási sorrendben lesz. 
A Szabó P. u. – Bajcsy-Zs. u. csapadékvíz elvezetésének kiépítése és felújítása mellett 
korábban szerepelt a Sárrét utca belvíz elvezetési problémája is. Ezzel már most nem 
találkozott az anyagban. Ezzel nem foglalkoznak tovább? 
Belvíz elvezetés elsőbbséget élvez-e? Marad-e a beruházás? 
 
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
Nem fontossági sorrendben kerültek felsorolásra a fejlesztések. 
A testület döntése a Szabó P. u. – Bajcsy-Zs. u. csapadékvíz elvezetésének megoldása. 
A pályázatot erre nyújtották be. Újabb pályázati kiírásnál az Északi lakótelep lesz a 
következő. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Megköszöni Jeney Tibor válaszait. Egyéb elfoglaltsága miatt mentesíti az ülésen való 
részvétel alól.  
 
(Jeney Tibor irodavezető távozik) 
 
Kéri a bizottság tagjait, elsősorban az oktatási ágazattal kapcsolatban tegyék fel 
kérdéseiket. 
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ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
November 9-én volt egy szakmai nap. Ott az intézmények vezetői ismertették 
javaslataikat a koncepcióhoz. Ezek közül egyet sem tartalmaz a koncepció, pedig arról 
volt szó, hogy beépítésre kerülnek az elhangzottak. Miért? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Valóban a múlt héten szakmai napot tartott a bizottság. Az ott elhangzott javaslatokat 
összegyűjtötték, azok a változások még nem kerültek bele az anyagba. 
Ami jelenleg a bizottság előtt van, az a Pénzügyi Iroda által készített koncepció. A 
többi egyeztetés ezután jön. 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az elhangzott javaslatok a soron következő ülésen kerülnek módosító indítványként 
előterjesztésre – ez hangzott el november 9-én. Az összegzés elkészült Nagy Sándorné 
irodavezető részére átadásra került. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kíván-e még kérdezni valaki? 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A 17. oldalon az oktatásról szóló fejezet első bekezdésében említett 1997. évi törvény 
mit tartalmaz az ingyenes étkezésre és az ingyenes tankönyvre vonatkozóan? 
16. oldalon szerepel, hogy a közösségi közlekedést végző helyi vállalkozó részére 
2012. évben a feladat ellátásához támogatást kell biztosítani. Úgy tudja, hogy az 
önkormányzat nem csak támogatja, hanem a javítást, karbantartást is fizeti. Igaz-e? 
Nem érti miért kell párhuzamosan menni a dolgoknak? Előbb kell összeszedni a 
javaslatokat, utána kell kidolgozni a koncepciót és nem fordítva. 
Önként vállalt feladatok felsorolása először szerepel a koncepcióban. Végre lehet látni 
mit támogat az önkormányzat plusz feladatként. 
Fejlesztés – felújításban nem szerepelnek az iskolák. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Az említett 1997. évi gyermekek védelméről szóló törvény határozza meg, kik és 
milyen mértékben részesülnek támogatásban. Az intézményi étkeztetés az 1-8.  
évfolyamon ingyenes, a bölcsődében szintén, az óvodában a három és több gyerekes 
családok 50 %-os kedvezményben részesülnek. 
A közösségi közlekedést 2011. november 1-je előtt a Hajdú-Volán látta el. Mivel  
12.000 eFt a vesztesége, nem vállalta tovább ennek a feladatnak az ellátását. 
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Az önkormányzat helyi vállalkozót bízott meg a helyi közlekedés biztosítására, aki 
saját gépjárműparkkal és telephellyel rendelkezik. A feladat ellátására 3.000 eFt 
egyszeri hozzájárulást kapott 2011. évre. A költségvetési törvény lehetőséget biztosít 
pályázat benyújtására a közösségi közlekedésre. Kitétel, hogy a pályázó önmaga is 
támogassa. 
Az önkormányzat központi forrásból támogatást kérhet – az állam mellé teszi a saját 
részét. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Külön kellene választani az iskolabusz közlekedést és a közösségi közlekedést. 
Megérte volna egy saját autóbusz üzemeltetése az önkormányzatnak. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Az intézményekben évek óta feladatfinanszírozás van. Amennyiben elfogadják az 
önkormányzati törvény módosítását, úgy abban az esetben 2012-től külön kell tervezni 
a kötelező és önként vállalt feladatokat és ezek forrását is. 
A költségvetés készítésekor feladatra lebontják mire mennyi járna. Mivel a forrás 
nincs meg, így a végén kijön egy nagy hiány. Ez kerül visszaosztásra az 
intézményeknek. Ez ellen mindenki tiltakozik, de a „f űnyíró” elvtől jobbat még nem 
tudott mondani senki.  
75.000 eFt-tal csökkenti az állam a támogatást 2012-ben, ebben benne van az is, hogy 
csökken az ellátotti létszám. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
„Fűnyíró” elv – mindenkitől egyformán vonnak vissza. Az óvodában most sincs 3 
álláshely betöltve. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A Városgazdálkodási Irodán sincs 2 állás betöltve. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Van aki saját bevételre tud szert tenni, van aki nem. Ezért nem lehet egyformán 
kezelni az intézményeket. A nyugdíjba menők álláshelyét nem töltötték be, zömében 
takarítói, karbantartói állásokról van szó. Nagyon nehéz lesz kihúzni az évet. A 
pályázatokon elnyert támogatásokat is az intézmény működésére fordítják. 
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Reklámbevételt nem tud produkálni az intézmény. Minden létező, használható 
helyiséget bérbe adnak. Ennél többet már nem tudnak tenni. Nincs több lehetőségük. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Időkeret szerint járó nagyságrendet állapítanak meg, amelyben figyelembe veszik a 
pedagógusok létszámát, a túlórát, a minőségi bérpótlékot, stb. a megtervezésnél. Óriási 
forráshiány jelentkezik, ezt kénytelenek valamilyen módon visszaosztani. 
A szakbizottság javaslatát várják, az előző évben is ezt tették, de nem kaptak 
semmilyen segítséget. 
Kincses László képviselő úr is februárban hozta be a javaslatait, amikor már a 
költségvetés elfogadásáról kellett dönteni. 
Az intézményvezetők javaslatait ismeri – látja a karbantartók, konyhások problémáit. 
A bizottsági ülésen a megérlelt szakmai javaslatok elhangzanak, a képviselő-testület 
majd dönt róluk. 
A 200.000 eFt hiányból mennyi termelődik újra, ezt majd a későbbiek során lehet 
látni. 
A 2011. év 132.000 eFt hiánnyal indult, a két nyertes ÖNHIKI-s pályázat ezt 
kinullázta. Az adó kiesés 75.000 eFt. Ez így együtt adja a 200.000 eFt-ot. 
2012-ben az önkormányzat pénzügyi kondíciója a központi forrásokat figyelembe 
véve várhatóan 75.862 eFt-tal romlik, ezt kell ledolgozni. 
Az építő javaslatokat természetesen beépítik a koncepcióba. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
15. oldalon olvasható a munkairányítók támogatási előirányzatának csökkentése. Mit 
jelent ez? 
14. oldalon az intézményi pénzmaradvány hiányba történő bevonásáról ír az 
előterjesztő. Ellentmondásosnak érzi. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
18. 000 eFt-ot ad az önkormányzat a közfoglalkoztatottak munkairányítóinak. Ezt 
kívánják csökkenteni. 
A pénzmaradvány esetében csak a kötelezettséggel nem terhelt pénzről van szó. A 
bevonással a központi hiányt kívánják csökkenteni. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Elképzelhető-e, hogy bármelyik intézménynek lesz kötelezettséggel nem terhelt 
pénzmaradványa? 
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NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A Polgármesteri Hivatalnál esetleg elképzelhető. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Az Önkormányzatnál is érvényesül a feladatfinanszírozás? 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Igen, érvényesül. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Előbbre vivő javaslatokat kér. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Az óvodában már nincs tartalék. Egy csoport megszűnik, ez 3 fő dolgozó 
munkaviszonyának megszüntetését jelenti. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A csoport megszűnésével az ellátandó feladat csökken. A Polgármesteri Hivatal 
tekintetében azonban a feladat maradt, tehát szükséges lenne az üres álláshelyeket 
betölteni. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági elnök 
 
Szeretné, ha az önként vállalt feladatokat egyenként végig néznék. 
- Az egyházak támogatásának megvonását nem tartja indokoltnak. 
- A Tájékoztató Központ 20.000 eFt-os támogatását nagyon soknak tarja, azt lehetne 

csökkenteni. 
- Városi rendezvények – kevés az az összeg, amit erre biztosít az önkormányzat. 

Ennyi pénzből nem lehet színvonalas városi szintű rendezvényeket szervezni. 
- Településőr foglalkoztatása helyett a mezőőröket kellene erősíteni. 
- Városi szinten próbáljon az önkormányzat megbirkózni a 3 iskola típussal, hogy itt 

maradjon. 
Sajnos azt szűri le a koncepcióból, hogy az oktatásra továbbra sincs elegendő pénz. 
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SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Át kell gondolni a 17. oldalon szereplő általános iskolai tanulók helyi közlekedésének 
támogatását, ami 2,5 millió Ft bérlettámogatást jelent. Az összes kerékpárút, ha kiépül 
a városban, nem lesz szükség az iskolai buszra. A bérletek támogatásáról, még az 
Újtelepi iskola bezárásakor született a döntés, akkor még nem volt kiépítve a kerékpár 
út és a kövesutak is rossz minőségűek voltak. Véleménye szerint nem kimondottan 
csak az Újtelepen élő gyereket kell támogatni. Aki a Szénatérről jár iskolába, az sincs 
jobb helyzetben. Évek múlva nem lesz szükség támogatásra. Városi kerékpárokat kell 
beszerezni, mint már több nagyvárosban tették. Bárki használhatja, csak az a kitétel, 
hogy hozza vissza. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Önként vállalt feladat a buszbérlet támogatása is. Át kell gondolni. 
Tűzoltóság támogatása – nagy összeg. Nem látja, hogy az állami fenntartásba kerülés 
csökkenti a terhet. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A Tűzoltóság támogatása normatív kötött finanszírozás, egy az egyben át kell adni a 
részükre. Nem jelentkezik plusz kiadásként az önkormányzatnak, mivel az állam adja 
az átadandó összeget. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Méltatlan az Oktatási Bizottsághoz, hogy részletekben tárgyalja a koncepciót. 
Egészében kellene beszélni a problémákról, nem kiragadni a többi közül egyet-egyet. 
Minden évben elmondja a véleményét a „fűnyíró” elvről, de nem talál támogatóra. 11 
éve cáfolja a jelenlegi rendszert, de senki nem akar róla tudomást venni. Meg lehet 
nézni hova jutottak az intézmények. 
A 2011-es költségvetés készítésekor 3 óra hosszát kapott arra, hogy eldöntse és aláírja, 
hogy vállalja az 5.000 eFt-tal történő visszalépést. 
Pártállástól függetlenül néhány éve meghallgatásra került, az akkori vezetés megértette 
az óvoda problémáját, hogy nem lehet a többi intézményhez hasonlítani, mivel ők nem 
tudnak külön bevételeket produkálni. Azzal, hogy senki nem vette tudomásul az érveit 
az iskolák is oda jutottak mint ők, csak egy kicsivel később. A szakbizottságnak 
jobban oda kellene figyelni, hogy mi történik az intézményekkel. 
Már most kijelenti, 10 %-os visszalépést nem tud bevállalni, nincs miből. 
Nem lehet több terhet rakni az intézmények nyakába. Tekintsenek be a képviselők az 
intézmények gazdálkodásába és akkor meglátják, hogyan állnak az intézmények. 
Nem lehet tovább terhelni az embereket. Nem tartja szakmai segítségnek a közcélúak 
alkalmazását. 
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Körzetesítés előtt nem voltak egyformák az intézmény óvodái. Volt jobban felszerelt 
és kevésbé jól felszerelt. Évek kitartó munkájával sikerült egyforma szintre hozni 
valamennyit. Több, mint 100.000 eFt-ot pályáztak az elmúlt években, azt a pénzt ha 
kivennék a rendszerből, összedőlne minden. 
Nincs egy koncepció a pályázatokról. Sorrendiséget kellene megállapítani, minden 
intézményvezető tudná egy év múlva, három év múlva kerülne rá a sor. A döntési 
helyzetben lévők gondolkozzanak el ezen.  
Strukturálisan kell átgondolni a rendszert. Nagyobb horderejű döntéseket kell 
meghozni. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Az óvodavezető asszony minden szavával egyetért. Évek alatt ki lettek véreztetve az 
intézmények. 
A Többcélú Intézmény három intézményt visz a hátán: 
GESZ – minden rezsi költséget a Többcélú fizet. 
Tanoda – mindent a Többcélú fizet, pedig nincs forrása sem rá. 
40 éves szolgálattal rendelkező nyugdíjba vonulók – 11 fő ment el a prémium évesek 
közül. A jubileumi jutalmuk nem volt betervezve a költségvetésbe, mivel évelején erre 
nem számítottak, kifizették az intézmény költségvetéséből. 
A feladatfinanszírozással egyetért, ha utána nem vonják vissza a hiány miatt a 
támogatást. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Javasolja, hogy a 14. oldalon a 8. bekezdés, amely így kezdődik: „Ha a végleges 
költségvetésben szereplő hiány összege szükségessé teszi,…” kerüljön törlésre. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A 17. oldalon az „Oktatási ágazat” fejezet 3. gondolata ne legyen benne a 
koncepcióban. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Ő már most el kezd ágálni a jövő évi költségvetés ellen. Nem fogja tudni aláírni a 
hiány visszaosztását. 
Nincs már motiváció a dolgozók számára, ami a minőség rovására fog menni. 
 
 
BORSOS LÁSZLÓ bizottsági tag 
 
Azt mondta korábban intézményvezető asszony „nagyobb horderejű döntéseket kell 
meghozni”, mire gondol konkrétan? 
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PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Strukturálisan kell átnézni az egész működést. Meg kell hozni a döntést, az 
önkormányzat mit bír finanszírozni, mit nem. A kötelező feladatokat kell maximálisan 
finanszírozni. 
Meg kell vizsgálni hány embert érint a mezőőri szolgálat működése, hány gazda, hány 
család védelmét jelenti? 
Fiatalok – öregek, kit kell jobban támogatni? 
Mi a fontosabb, a civilek erősödése, vagy az intézmények preferálása? 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A pénz nagy úr. A 2011. évi intézményi finanszírozáshoz képest a csökkenés 22 %. 
Az ellátotti létszám ha csökken, a csökkenésre nem ad pénzt az állam. Stagnáló 
gyermeklétszám mellett nem várható nagyobb mértékű finanszírozás. 
40 éves munkaviszonnyal rendelkezők nyugdíjba vonulása évközi döntés volt, ezért 
nem tudtak előre tervezni a prémium évesek jubileumi jutalma tekintetében. 
Amennyiben lehetőség lesz rá az önkormányzat pályázatot ad be a felmerült 
költségekre. 
Fogadóképes a javaslatokra, együttes gondolkodással jobban előbbre lehet jutni. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A szakmai nap nagyon fontos volt. Sok minden elhangzott. 
A koncepcióban látszik, hogy égetőek a problémák. 
Az elfogadott költségvetés nem mindent tartalmaz. Évközben vannak váratlan 
események, amit nem lehet előre betervezni. 
Fejlesztésre, karbantartásra tervezni kell az intézményeknek. 
Egyértelműen látszik, hogy vissza kell lépni az önként vállalt feladatokban. 
Intézmények strukturális változtatását meg kell tenni. 
Az intézményekre ne rójon a fenntartó olyan faladatot, amit nem bír el. 
A feladatfinanszírozást megfelelő módon továbbra is alkalmazni kell. 
A 17. oldalon az oktatási ágazatra felsoroltak közül az első gondolatjelben 
megfogalmazott megállapítás kell. A másodikat vissza lehet vonni, a harmadikat 
szintén. 
Teremtse meg az önkormányzat a Köznevelési törvény által megemelt számú 
testnevelési órák (heti 5 óra testnevelés) megtartásához a megfelelő feltételeket. 
Gondol itt a tornatermek számára, amely jelenleg sem elegendő, ezért kényszerülnek a 
Sportcsarnokban órát tartani. 
A negyedik megállapítás a TISZK-re vonatkozik – oda kell adni a támogatást. 
A 13.-14. oldal a feladatfinanszírozással foglalkozik. 
A minőségi bért bevonták a hiányba, így nem tudnak minőséget értékelni. 2012-ben a 
koncepció szerint biztosítva lesz.  
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A megtakarítást a nagy kalapba kívánják tenni. Mindent visszafogtak már az 
intézményektől. Ez ellen tiltakozik. 
Az önként vállalt feladatok közül nem tud jó szívvel egyet sem kihúzni, de ha kell, 
akkor meg kell lépni. 
Felelős döntéseket csak akkor tudnak hozni az intézményvezetők, ha megkapják hozzá 
a megfelelő jogosítványokat is, ők dönthessenek a költségvetés felhasználásáról és ne 
a GESZ vezetője. 
Nem lehet egy kalap alatt kezelni az intézményeket, az egységes hiány visszaosztást 
nem tartja jónak és elfogadhatónak. 
Évek alatt eltűnt az intézmények arculata. 
Nem tudnak tovább levegő nélkül élni. Könnyíteni kell az intézmények helyzetén. 
Ha az állam átvenné az intézményeket, talán ez segítene. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
6 év óta hozott rossz intézkedések (Holding, GESZ) nehezítik a munkát. 
Az önként vállalt feladatok közül ki kell húzni a Holding támogatását, a vállalkozó 
házi orvosok rezsiköltségének támogatását, a településőröket, a nyugdíjasok 
gyógyfürdő támogatását, az iskola orvosi rendelő rezsiköltségét, a Tájékoztató 
Központ támogatását csökkenteni kell 10.000 eFt-tal. Ki kell húzni az országgyűlési 
képviselői iroda működési költségeit. A térfigyelőrendszer működése nagyon sokba 
kerül.  A városi rendezvényre szánt összeget meg kell emelni 5.000 eFt-tal. 
 
 
BORSOS LÁSZLÓ bizottsági tag 
 
Hallgatta a szakmát, megérti az aggodalmukat.  
Jobb helyzetben lenne az önkormányzat, ha 100 %-os finanszírozást kapna a 
feladatokra. 
Több törvény (Köznevelési törvény, Önkormányzati törvény, stb.) áll parlamenti 
elfogadás előtt. 
Kötelező feladat lesz a filmszínház működtetése. 
Kommunális adó emelése elgondolkodtató, szabad-e emelni? 
Koncepció nem javasolja az iparűzési adó emelését 2 %-ra. 
Visszalépést nem javasolna. A félelmek nem tudja, hogy valósak-e? 
Oktatási ágazat – számára sok újat mondtak az intézményvezetők. 
Nem volt véletlen, amit a kormány meghatározott. 
Köznevelési törvény – nem látja még tisztán a működtetést – komoly feltételeket fog 
szabni az állam. 
Alapfokú oktatást be kell vállalnia az önkormányzatnak, de előbb tisztán kellene látni. 
A Polgármesteri Hivatal nehéz helyzetben van, a koncepcióban egész évre kellett 
terveznie. 
A 6.000 eFt támogatást ne kapja meg a Holding, gazdálkodja ki. 
A Sportcsarnokot arra használják, amire épült, a gyermekek, sportszervezetek vegyék 
igénybe. 
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Tájékoztató Központ – bevételt produkál, átgondolandó a 20.000 eFt-os támogatás. 
Fejlesztési kiadások:  
Hiteltörlesztés – sokat vállalt be az előző önkormányzat. A kötvény kamata nem fogja 
fedezni a vállalásokat. 
Önként vállalt feladatok – konkrétan határozza meg mi az, amit a bizottság támogat 
vagy nem támogat. 
Nagyobb horderejű döntés kell ahhoz, hogy változás következzen be. 
Nyugdíjasok gyógyfürdő támogatása 8.000 eFt sok, 4.000 eFt is elég. 
Holding Kft – lehetne visszalépni a támogatásából.  
Mezőőri szolgálat – növeli a munkanélküliséget, ha megszűnik. 
Nagy felelősség terheli az önkormányzatot a döntések meghozatalában. 
Múzeum – állami feladat lett, nem kell támogatni. 
Térfigyelő működtetése, ebben nem lát tisztán. 
Konkrét javaslatok kellenek, hogy a testület döntését segítsék.  
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Középiskola – igaz, önként vállalt feladat, de van saját bevételük, fenntartói 
támogatást a legkevesebbet kapják, meg kell tartani. Fel kell vállalni a működtetését 
továbbra is, mert ha az állam átveszi, a nagy középiskolák megfojtják. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Sok a bizonytalanság a koncepcióban, törvényjavaslatok tömkelegét tárgyalják a 
parlamentben. Döntések után lehet, hogy átírják az egész költségvetést. 
A kondícióktól függ, hogy megtartja-e az önkormányzat az iskolákat. A végleges 
döntés után lesz látható. 
A bizottságnak legyen beleszólása, hogy milyen döntést hozzon a város. 
Önként vállalt feladatnál a bizottság javasolja a visszalépést összeggel, vagy összeg 
nélkül. Segíteni kell a testületet. 
A 2012. évi költségvetésnek el kell készülnie. Belátja, hogy nagyon nehéz a helyzete a 
Városgazdálkodási Irodának is. 
Önként vállalt feladatok esetében tegyen javaslatot a bizottság, hogy mi az aminek a 
megszüntetését javasolja, mi az aminek a támogatás mértékét csökkenteni kell, vagy 
maradjon változatlan mértékben a támogatás. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Felelősséggel nem tud dönteni, nem ismeri az egyes feladatok tartalmát. Véleménye 
szerint inkább általánosságban fogalmazza meg a bizottság a javaslatát. 
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SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Természetesen ki lehet mindent húzni, de összeroppanna a város egy része. Mindenki 
nagyon fontos: vállalkozók, orvosok, gyerekek, nyugdíjasok. Akár melyik támogatása 
szűnik meg, sok embert fog érinteni. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Tájékoztató Központ – politikai döntés, nincs mit hozzáfűzni. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
A gazdasági életben már 2008 óta megvan, ami most az intézményeket is elérte. Az ő 
gyerekkorában volt, hogy vinni kellett tűzrevalót az iskolába. 
Borzasztó nehéz talpon maradni. Ezt most már érzékelik a pedagógusok is, akik azt 
hitték, hogy hozzájuk nem lehet nyúlni, valamiféle burok védi őket. 
2012 a megszorítások éve lesz. 
A futó pályázatok arról szólnak, hogy élhetőbb legyen a város, ezek megvalósításából 
nem szabad engedni. 
Örülni kell, hogy működnek az intézmények. Abból kell gazdálkodni, ami 
rendelkezésre áll. Otthon is csak addig nyújtózkodik mindenki, ameddig a takaró ér. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A 132.000 eFt működési hiány hitelként futott. A két Sikeres ÖNHIKI-vel sikerült 
lenullázni. Higgye el mindenki, hogy mindent megtesz annak érdekében, hogy talpon 
maradjon az önkormányzat. 
Az önkormányzat által nyújtott támogatás mértéke az óvoda esetében 50 %, az 
általános iskolánál 38 %, a középiskolánál 17 %. A források végesek. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Szabó Attiláné mondandójából az csengett ki, hogy miért nem megyünk vissza 40 évet 
az időben. 
30 éve pályán lévő pedagógus 100-102 eFt-ot visz haza. Kirándulásra, versenyekre 
viszi a gyerekeket, felkészítik a különböző versenyekre a tanulókat, mindezt 
természetesen ingyen. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
A két intézményvezető már sok mindent elmondott abból, amit ő is feljegyzett 
magának. 
Ő egyet tud, most is nehéz év volt, de a következő gazdasági évben már megfullad az 
intézmény. 
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Kötelező – nem kötelező feladat, dönteni kell. 
A koncepció nem jelöli meg az iskolák fenntartó váltását 2012 –re. Sajnos gazdasági 
évben gondolkodnak még mindig, és nem tanévben a törvényalkotók.  
Ha a fenntartó sem tudja a középiskola fenntartását biztosítani, akkor teljesen 
mindegy, hogy hol fullad meg. 
Annyi pénzt kell adni, hogy fenn tudják tartani az intézményeket. 
A gazdaság az pillanat, az oktatás az a jövő! 
Nem biztos, hogy nem mond le a következő évben. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Érzelmileg azt mondja maradjon az iskola, ha jobb gazda lesz az állam, akkor viszont 
menjen. Ész érvek alapján kell dönteni. Okosan kell a döntést meghoznia az 
önkormányzatnak. 
Általános iskolában ha megfelelő az oktatás nem szabad, hogy egy gyerek külön órára 
járjon. Ha úgy érzi egy szülő, hogy nem foglalkoznak a gyerekkel megfelelően, akkor 
szóljon a pedagógusnak. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Az észnélküli integrálást bűnnek tartja, iskolaotthonos oktatásba kényszerítették a 
gyerekeket. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Egy pedagógus végzettségű képviselő nem beszélhet így. Törvény döntött a HHH-s 
gyerekekről, integráltan kell őket fejleszteni, iskolaotthonos oktatás bevezetéséről az 
önkormányzat döntött. 
 
(Papp Lászlóné óvodavezető távozik az ülésről) 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kéri a bizottság tagjait, kanyarodjanak vissza a napirendhez, nem abba az irányba 
megy a vita, amerre kellene. 
Van- e még valakinek javaslata? 
Nincs. 
Összegzi az elhangzottakat. A bizottság javaslatot tett arra, hogy legyen biztosítva 
forrás a fejlesztésekre, karbantartásokra. Legyen megtervezve az ütemezése a 
fejlesztéseknek. 
Az önkormányzat lépjen vissza az önként vállalt feladatokból. 
Az egész struktúrát tekintsék át. 
14. oldal 8. bekezdése kerüljön törlésre. 
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LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az alábbi módon javasolja a módosítások megfogalmazását: 
- a kötelező feladatok (intézményfenntartás) prioritása ne sérüljön – ez a szakmai 
napon is elhangzott, 
- szövegszerűen a 14. oldal 7. francia bekezdése maradjon ki, 
- 17. oldal III. Oktatási ágazat fejezet 3. francia bekezdése ne így szerepeljen, 
- a bizottság javasolja az önként vállalt feladatok áttekintését. 
Az önként vállalt feladatok közül több olyan tartalmakkal bír, ami kötelező feladatot is 
magában foglal. Ilyen pl.: az iskola orvosi szolgálat rezsi költségének támogatása. 
Maga az iskola orvosi szolgálat kötelező feladat. 
Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Program – 1-2 tanulót 
támogat az önkormányzat. 6 eFt/hó-t jelent. Egy-egy halmozottan hátrányos, nagyon 
tehetséges gyereknek ad lehetőséget. Természetesen lecsökkenthető 4 eFt-ra. 
A Tájékoztató Központ esetében meg kell vizsgálni, hogy a reklámtevékenységgel 
tudja-e pótolni a támogatás mértékének csökkentését. Ez egyeztetést igényel az 
intézmény vezetőjével. 
Az újság mindenkihez ingyen jut el. Több éven át térítéses volt. Ennek ellenére sokan 
megvásárolták.  
Nyugdíjasok gyógyfürdő támogatása – egyet ért, hogy erről le lehet mondani, mivel 
jelenleg nem engedi meg az önkormányzat helyzete a támogatás nyújtását. 
Jobb lenne, ha a bizottság az egyedi esetekben nem foglal állást. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Felhívja a bizottság figyelmét a határozati javaslat 3. pontjára, miszerint december 5-
ig, illetve folyamatosan január 5-ig lehet javaslatot tenni az önként vállalt feladatok 
csökkentésére. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kéri a bizottságot, hogy az elhangzott kiegészítésekkel együtt szavazzon a 
koncepcióról. 
 
A szavazás eredménye: 4 igen  1 tartózkodás   0 nem szavazat. 
 
27/2011. (XI. 15.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
az önkormányzat 2012. évi költségvetési koncepcióját az alábbi módosításokkal 
támogatja: 
- a kötelező feladatok (intézményfenntartás) prioritása ne sérüljön, 
- szövegszerűen a 14. oldal francia bekezdése maradjon ki, 
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- A 17. oldal III. Oktatási ágazat fejezet 3. francia bekezdése ne így 

szerepeljen, 
- javasolja az önként vállalt feladatok áttekintését. 
 
Határid ő: 2011. november 24. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
(Zagyváné Varga Ilona bizottsági tag távozik az ülésről). 
 
 
2. Napirend 
 
KOVÁCS RISZTINA bizottsági elnök 
 
A Többcélú Intézmény kezdeményezésére az Arany János Tehetséggondozó 
Programba egy hátrányos helyzetű tanuló támogatásáról szól az előterjesztés. 
Főigazgató asszony kíván-e szólni? 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Az intézmény az előterjesztésben szereplő tanulót javasolja a programban való 
részvételre. Tehetséges, talpra esett, mindenbe bevonható tanulóról van szó. 
Versenyeken rendre képviseli az iskolát, várost. Édesanyja egy kistelepülésen lát el 
jegyzői feladatokat. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A pályázati feltételnek teljes mértékben megfelel. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Hányatott sorsú gyermek, egyetért a delegálásával, támogatja a határozati javaslatot. 
Szeretné tudni, miért csak egy főt javasolt az iskola? 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Minden évben a 8. évfolyam osztályfőnökei tesznek javaslatot. Ebben az évben ezt az 
egy főt javasolták. 
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LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az Arany János Kollégiumi Program sok gyermeknek ad lehetőséget, itt helyben. 
Valószínűleg ez is befolyásolta a létszám alakulását. 
 
 
BORSOS LÁSZLÓ bizottsági tag 
 
Milyen sikeresek ezek a támogatások? Hogy teljesítenek ezek a gyerekek? 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Egyet ért azzal, hogy ez a kislány legyen, akit a pályázatban támogatnak. Valamikor 
jellemezést is csatoltak az anyaghoz. Most miért nem kapták meg? 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
A teljes iratanyag megtekinthető nála. Személyes információt tartalmazó anyag, ezért 
nem gondolja, hogy csatolni kellett volna az előterjesztéshez. Köszöni, hogy nagyon 
jól összeállított javaslat érkezett az iskolából. Az osztályfőnöki jellemzés nagyon jó, a 
tanuló által írt önéletrajz megállja a helyét. Még egyszer megerősíti, adatvédelmi okok 
miatt nem küldik ki az előterjesztéssel az iskola által benyújtott jellemzést. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Borsos képviselő úrnak válaszolva elmondja, hogy vegyes tapasztalatokkal 
rendelkezik. Volt, aki megállta a helyét, a középiskola befejezése után főiskolára, 
egyetemre ment továbbtanulni. Ha nem vett volna részt ebben a programban, esélye 
sem lett volna a továbbtanulásra. Volt, aki egy év után kimaradt, elsősorban 
kisebbséghez tartozó gyerekek, a család vitte el őket az iskolából.  
Van-e több vélemény? 
Nincs. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. Zagyváné Varga Ilona támogatását fejezte ki a 
napirendi ponthoz. 
 
A szavazás eredménye:  4 igen szavazat 
 
28/2011. (XI. 15.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában 
való részvétel támogatásáról szóló előterjesztést elfogadásra javasolja. 
 
Határid ő: 2011. november 24.  
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
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3. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Igazgató asszony kíván-e szólni az anyaghoz? 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Keddi napokon a 2. óra utáni szünetben nevelőtestületi tájékoztató van, melyre nem 
mindig elég a rendelkezésre álló 15 perces szünet. A tanórák védelmében gondolta a 
csengetési rend megváltoztatásának kezdeményezését. Mindössze a 2. és 3. óra közötti 
szünet idejének megváltoztatásáról van szó, aminek az időtartama 15 percről 20 percre 
módosul. A szülői szervezet és a diákönkormányzat egyetértését nyilvánította ki. A 
módosítást a tantestület elfogadta. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Miért ebben az időpontban kell tartani a tájékoztatót? 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Az iskolában nincs olyan tanítási nap, amikor ne lenne 8., vagy éppen 9. óra. 
Ez heti nevelőtestületi tájékoztató, ami 10 percig tart általában. Mint már mondta, a 
tanórák védelmében tette meg javaslatát, hiszen így biztos, hogy minden nevelő az 
órakezdésre a tanterembe ér. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A bizottság a Házirend módosításáról átruházott hatáskörben dönt. Kéri a bizottság 
tagjait szavazzanak. 
Zagyváné Varga Ilona a határozati javaslatot támogatja. 
 
A szavazás eredménye: 4 igen szavazat 
 
29/2011. (XI. 15.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Karacs Ferenc Gimnázium, Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium 
Házirendjének módosítását átruházott hatáskörben jóváhagyja. 
 
Határid ő: azonnal 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 



 18 

 
4. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Iskola-háló pályázat benyújtásától szól az előterjesztés. Konzorcium keretében 
szeretne pályázni a Többcélú Intézmény és a biharnagybajomi általános iskola, mivel 
Püspökladány egymagában nem felel meg a pályázati kiírás feltételeinek. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
November 15-e beadási a határidő. Ez ma van. Hogy lesz benyújtva időben a pályázat? 
Fenntartói döntés is szükséges hozzá. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Pontosítani szeretne. A benyújtási határidő november 17. A program október 18-án 
indult. Egy hete kezdték el írni a pályázatot. Amennyiben nyertes lenne a pályázat, úgy 
kb. 7.000 eFt kapna a Többcélú Intézmény. 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
A képviselő-testületnek november 17-én soron kívüli testületi ülése lesz. Ekkor tud 
dönteni erről az előterjesztésről is. Mivel a pályázatot elektronikus úton kell éjfélig 
benyújtani, a képviselő-testület döntése meg lesz hozzá.  
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Nekik is kész a pályázatuk, a szerepi általános iskola lenne a partnerük. 
Csütörtök este tudta meg, hogy Szerep mégsem kíván közösen velük a pályázatban 
részt venni, mivel a középiskola a szerepiek esélyét rontaná. 80-20 % az arány. A 
középiskola a 20 %-ával rontja az esélyt. Megpróbálnak egyéni bekapcsolódással 
pályázni. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
 
Van-e még észrevétele valakinek? 
Nincs.  
Döntési helyzet van. Zagyváné Varga Ilona támogatja a határozati javaslatot. 
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A szavazás eredménye:  4 igen szavazat 
 
30/2011. (XI. 15.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
„A halmozottan hátrányos helyzetű gyerekek felzárkóztatását segítő, 
modellértékű iskolai és iskolához kapcsolódó innovatív programok támogatására 
(Iskola-háló)” című pályázatról szóló előterjesztést elfogadásra javasolja, a 
Többcélú Intézmény pályázatában történő részvételét támogatja. 
 
Határid ő: 2011. november 17. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
5. Napirend  
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Van-e a különfélékben bejelenteni valója valakinek? 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
November 17-én 14.30 órától az Életfa Önkéntes Centrum tájékoztatója lesz az 
önkéntes munkáról az iskolában, ahová mindenkit szeretettel hív. 
2010. decemberben megjelent a Köznevelési törvény koncepciója. Akkor Arnóth 
Sándor polgármester úr ígéretet tett arra, hogy egy hozzáértő országgyűlési képviselőt 
meghív Püspökladányba. Erre sajnos nem kerülhetett sor.  
A Sárrét hátrányát érzik az egész törvény tervezetében. Ezért Bodó Sándor 
országgyűlési képviselő urat felkérték, hogy egy szakmai megbeszélésen vegyen részt. 
Tisztában van vele, hogy az új törvény kerettörvény lesz, amely végrehajtását számos 
rendelet fogja szabályozni. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A szalagtűzőhöz gratulál a középiskolának, rendkívül színvonalas volt. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Szeretne kijelentkezni a bizottságból gondolati összeférhetetlenség címén. 
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NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Az Arany János Kollégiumi Program Országos Egyesülete Püspökladányban fog 
tanácskozni, 11 település részvételével. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Megköszöni a részvételt, az aktív munkát, az ülést berekeszti.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
F o d o r n é  Szabó Mária     K o v á c s  Krisztina 
        jegyzőkönyvvezető            bizottsági elnök 
 
 
 
 


